
Protokół Nr XIV/2011
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 28 grudnia 2011 r.
 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  XIV  sesję  Rady 
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości Wójta Gminy Barciany – Ryszarda Kozyrę, Skarbnika – 
Stefanię Kosińską, Sekretarza – Annę Tereszko, Radcę Prawnego – Marka Zawadkę, Radnych Gminy 
Barciany,  Radnego Powiatowego, Kierownika GOPS-u – Teresę Sawę, Dyrektora GOK-u – Iwonę 
Turko,  sołtysów  oraz  Kierownika  Rewiru  Dzielnicowych  w  Barcianach  –  Zbigniewa  Gałeckiego. 
Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum obrad - 13 radnych. 
Dodała, że Radni Andrzej Fedczak i Adam Robert Prokop uzasadniali swoją nieobecność.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  kolejnym 
punktem sesji jest powołanie sekretarza obrad. Na sekretarza obrad powołała Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy - Hansi Jurgena Maleckiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że XIII sesja Rady 
Gminy odbyła się 29 listopada br. Protokół z poprzedniej sesji wyłożony był na pół godziny przed 
sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto jest 
za przyjęciem protokołu. W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 
13 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad.

Zgodnie  z  §  25  ust.  4  Statutu  Gminy  Barciany  Radni  otrzymali  powiadomienie  o  sesji  wraz 
z materiałami 14 dni przed sesją. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas 
powiedziała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku 
obrad. Poinformowała, że wnioski wpłynęły, a następnie je przedstawiła.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zawnioskowała o wprowadzenie 
do porządku obrad  w punkcie 8 podpunktu 7 w brzmieniu: głosowanie nad projektem uchwały.

Wójt  Gminy  Barciany  –  Ryszard  Kozyra  poprosił  o  wniesienie  w  punkcie  9  do  porządku  obrad 
projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Barciany na lata 2011-2015.

Wójt Gminy Barciany – Ryszard Kozyra poprosił również o wniesienie w punkcie 15 do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Barciany 
na  lata  2011-2013  na  realizację  projektu:  “Punkty  przedszkolne  w  Gminie  Barciany” 
współfinansowanego  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki,  Priorytet  IX  –  Rozwój 
wykształcenia  i  kompetencji  w  regionach,  Działanie  9.1  Wyrównywanie  szans  edukacyjnych 
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i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, Poddziałanie 
9.1.1 Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Marianna  Stefańska   zawnioskowała  o wprowadzenie 
do porządku  obrad   w  punkcie 17  sprawozdania  z  kontroli  organizacji  dowozu  dzieci  do  szkół 
w sytuacji reorganizacji szkolnictwa w Gminie Barciany.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zapytała kto jest za przyjęciem 
punktów do porządku obrad. W głosowaniu jawnym 13 głosami zmiany do porządku obrad zostały 
wprowadzone.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  –  odczytała  porządek  obrad 
po wprowadzonych zmianach:

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji – wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 

2012-2022.
8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Barciany na 2012 rok.

1) Wystąpienie Wójta Gminy.
2) Odczytanie projektu uchwały budżetowej.
3) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.
4) Odczytanie opinii Komisji Finansów I Budżetowej.
5) Stanowisko Wójta Gminy wobec złożonych wniosków.
6) Dyskusja nad projektem budżetu.
7) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Barciany na lata 2011-2015.

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.
11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 

rok.
12. Projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na 2012 rok.
13. Projekt  uchwały w sprawie  przyjęcia  “Programu współpracy Gminy Barciany z  organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.  3 ust.  3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2012”.

14. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Barciany do realizacji projektu “Indywidualizacja 
procesu  nauczania  w  klasach  I-III  Szkół  Podstawowych  w  Gminie  Barciany”  realizowanego 
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

15. Projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Barciany na 
lata  2011-2013  na  realizację  projektu:  “Punkty  przedszkolne  w  Gminie  Barciany” 
współfinansowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX – Rozwój 
wykształcenia  i  kompetencji  w  regionach,  Działanie  9.1  Wyrównywanie  szans  edukacyjnych 
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i zapewnienie  wysokiej  jakości  usług  edukacyjnych  świadczonych  w  systemie  oświaty, 
Poddziałanie 9.1.1 Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej.

16. Sprawozdanie z kontroli organizacji dowozu dzieci do szkół w sytuacji reorganizacji szkolnictwa 
w Gminie Barciany.

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
18. Wolne wnioski i informacje.
19. Wnioski mieszkańców.
20. Sprawy różne.
21. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  porządek  obrad 
po zmianach pod głosowanie. W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie - 
13 głosów za.

Ad 5. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie 
informacji  Wójta  Gminy o realizacji  podjętych uchwał Rady Gminy i  działaniach między sesjami.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i 
działaniach między sesjami ( informacja stanowi załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną 
informację.

Przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas oraz Wójt Gminy Ryszard Kozyra 
złożyli podziękowania Panu Zbigniewowi Gałeckiemu za wieloletnią pracę na stanowisku Kierownika 
Rewiru Dzielnicowych w Barcianach.

Kierownik  Rewiru  Dzielnicowych  w Barcianach  –  Zbigniew  Gałecki  podziękował  za  współpracę 
oraz okazaną  pomoc  Wójtowi  Gminy  -    Ryszardowi  Kozyrze,  Przewodniczącej  Rady  Gminy  – 
Wiesławie Małgorzacie Kłaczko-Dyjas, Sekretarzowi Gminy – Annie Tereszko, Skarbnikowi Gminy – 
Stefanii  Kosińskiej,  Dyrektorom  oraz  Kierownikom  jednostek  organizacyjnych,  poprzedniemu 
Wójtowi  Gminy  –  Łukaszowi  Wiśniewskiemu,  poprzedniemu  Przewodniczącemu  Rady  Gminy  – 
Henrykowi Noskowi, członkom poprzednich Rad, a także nieżyjacym – Panu Ryszardowi Karkutowi 
oraz Panu Stefanowi Gburowi.

Ad 6.  Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie 
interpelacji i zapytań Radnych.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu  uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy Barciany na lata 
2012-2022.  Dodała,  że  podczas  posiedzeń  poszczególnych  Komisji  Skarbnik  Gminy  –  Stefania 
Kosińska omawiała projekt uchwały. 
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Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  powiedziała,  że  jest  to  dokument,  w  którym  zawarte  jest 
wszystko:  dochody,  wydatki,  zaciągnięte  kredyty,  spłaty.  W dokumencie jest  informacja,  iż  Gmina 
Barciany  na przyszły  rok  zadłużona  będzie  na  37,15  %  w  stosunku  do  dochodów  (maksymalne 
możliwe  zadłużenie  to  60%).  Zaplanowane  jest  11,09  %  (maksymalnie  może  być  15%).  Deficyt 
zaplanowany jest  w wysokości  300  056,31  zł,  co  oznacza,  że  o  tyle  niezbilansowany jest  budżet 
pomiędzy  dochodami  a  wydatkami.  Dodała,  że  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  weszła  po  raz 
pierwszy w  2011  roku.  Składa  się  z  dwóch  części:  budżetowej  i  przedsięwzięć,  czyli  inwestycji. 
Przedsięwzięcia rozpisane są na lata. Jeżeli w budżecie są zmiany, automatycznie trzeba aktualizować 
Wieloletnią Prognozę Finansową. Poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o podanie stanowiska 
poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 21 grudnia 2011 roku z 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu 
jawnym 6 głosami  za  pozytywnie zaopiniowano projekt  uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  15  grudnia  2011  roku  obecnych  było  7  członków  – 
w głosowaniu  jawnym 7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  16  grudnia  2011  roku  obecnych  było  5 
członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za przedstawienie 
stanowisk, a następnie odczytała Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-842/11 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dn. 13 grudnia 2011 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez 
Wójta  Gminy  Barciany  projekcie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  lata  2012-2022.  Projekt 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2022 uzyskał pozytywną opinię.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  projekt  uchwały 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022 i poddała 
go pod głosowanie. W glosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  
głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 8. Kolejnym punktem obrad było omówienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Barciany na 2012 rok.
1) Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Wójta Gminy – 

Ryszarda Kozyrę o zabranie głosu.
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Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  powiedział  o  polityce  zmniejszania  zadłużenia.  Przygotowując 
zeszłoroczny  budżet,  dyskutowany  był  wariant,  że  należy  ograniczać  zadłużenie,  gdyż  było 
niepokojąco  wysokie.  Były  jednak  do  wykorzystania  środki  unijne:  hydrofornia  w  Barcianach, 
kanalizacja. Sytuacja była szczególnie trudna: należało wykorzystywać środki unijne i nie zwiększać 
zadłużenia. W bieżącym roku dostęp do środków unijnych będzie ograniczony. Nawet jeżeli ogłoszone 
będą  konkursy  to  ich  realizacja  nastąpi  w  roku  2013.  Stwierdził,  że  będą  wykorzystane  środki 
zewnętrzne  poprzez  LGD,  poprzez  Program  Operacyjny  Kapitał  Ludzki.  W  przypadku  środków 
inwestycyjnych poszukiwane są inne możliwości. Dodał, że na bieżący rok przewidziane jest 300 tys. 
zł deficytu, ale wynika on z założeń budżetowych, po przetargach deficyt powinien się zniwelować. 
Przez ten rok czyniono starania,  by maksymalnie wykorzystywać środki budżetowe, nie zwiększać 
zadłużenia  (nominalnie  oraz  procentowo)  oraz  realizować  zadania,  które  były  odkładane  –  drogi, 
stadion, wspieranie świetlic, kanalizacja, przebudowa wodociągów, planowane jest także rozpoczęcie 
budowy sali gimnastycznej w Barcianach. Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zaznaczył, że dużo środków 
przeznaczanych jest na opiekę społeczną. Należy tak kierować te pieniądze, aby służyły ludziom na 
wiele  lat  do  przodu,  a  nie  wystarczały  jedynie  na  bieżące  przeżycie.  Dodał,  że  duże  pieniądze 
przeznaczane są także na oświatę. W sytuacji niżu demograficznego szkoły na chwilę obecną mają za 
dużo dzieci,  aby je  likwidować,  lecz  za  mało,  aby móc ekonomicznie  funkcjonować.  Reasumując 
powiedział,  że  dochody wynoszą  23  915  943,78  zł,  wydatki  24  216  000,09  zl,  z  czego  wydatki  
majątkowe, czyli inwestycje 5 397 200,00 zł (wskaźnik na inwestycje wynosi 20%, czyli osiągnięty 
został minimalny standardowy wskaźnik).

2) Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść  projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Barciany na 2012 rok.

3) Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała treść 
Uchwły  Nr  RIO.VIII-0120-843/11  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 
Olsztynie z dn. 13 grudnia 2011 r.  w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Barciany 
projekcie  uchwały  budżetowej  na  2012  rok.  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu 
Gminy Barciany na 2012 rok uzyskał pozytywną opinię.

4) Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie 
opinii Komisji Finansów i Budżetu.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 21 grudnia 2011 roku z 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu 
jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu 
Gminy Barciany na 2012 rok.

5) Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolejnym 
punktem jest  stanowisko Wójta  Gminy wobec złożonych wniosków. Ze względu na to,  iż  nie 
złożono żadnych wniosków Wójt Gminy – Ryszard Kozyra nie zabrał głosu.

6) Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zapytała, czy ktoś spośród 
radnych  chce  zabrać  głos  w  kwestii  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Gminy 
Barciany na 2012 rok. Dyskusji nie podjęto.

7) Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  projekt  uchwały 
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w sprawie  uchwalenia  budżetu  Gminy  Barciany  na  2012  rok  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących 
nie było.

Ad  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poinformowała,  że 
kolejnym  punktem  jest  omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2011-2015. Dodała, że godzinę 
przed  sesją  odbyło  się  wspólne  posiedzenie  Komisji,  podczas  którego Skarbnik  Gminy –  Stefania 
Kosińska  omówiła  projekt  tej  uchwały.  Poprosiła  jednak Skarbnika  Gminy –  Stefanię  Kosińską  o 
ponowne przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  powiedziała,  że  w  związku  z  tym,  iż  nastąpiły  zmiany  w 
budżecie, zostały zwiększone dochody i wydatki. Została przygotowana zmiana Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, gdyż musi być spójna z budżetem. Dodała, że załącznik na 2 nie uległ zmianie, zmienił się 
jedynie załącznik tzw. finansowy. Następnie poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie opinii 
poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2011-2015.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 28 grudnia 2011 roku z 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu 
jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  28  grudnia  2011  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  28  grudnia  2011  roku  obecnych  było  5 
członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  projekt 
uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barciany na lata 2011-2015.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  projekt  uchwały 
w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany 
na  lata  2011-2015  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  13  radnych  głosowało  za  przyjęciem 
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 10.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska omówiła zwiększenia i zmniejszenia w budżecie gminy na 2011 
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rok (załącznik na 1 do uchwały). Po stronie dochodowej: zwiększenie o 8 000 zl – środki otrzymane 
z Urzędu  Marszałkowskiego  na  place  zabaw  w  sołectwie  Drogosze,  zmniejszenie  o  26  157  zł  – 
modernizacja drogi Solkieniki-Silginy,  zwiększenie o 760 zł  – wieczyste użytkowanie,  zwiększenie 
o 940 zł – przekształcenie prawa wieczystego w prawo własności, zwiększenie o 12 350 zł z ZGKiM, 
zmniejszenie o 9 800 zł na podatku leśnym, zwiększenie o 9 800 zł na podatku od środków transportu, 
zmniejszenie o 9 000 zł na odsetkach od nieterminowych wpłat, zwiększenie o 10 900 zł – czynności 
cywilno-prawne, zmniejszenie o 3 330 zł – zezwolenie na alkohole, zwiększenie o 3 960 zł – podatek 
dochodowy  od  osób  prawnych,  zwiększenie  o  40  000  zł  –  subwencja  na  szkoły,  zwiększenie 
o 90 933,64 zł – środki z POKL na projekt „Punkty przedszkolne w Gminie Barciany”, zwiększenie 
o 151 338 zł – dotacje dla GOPS-u na zapomogi i świadczenia rodzinne, zmniejszenie o 20 786 zł 
decyzją Wojewody dla GOPS-u, zwiększenie o 5 310 zł decyzją Wojewody dla GOPS-u,  27 378 zł – 
zwrot  środków z  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  w związku z  utylizacją  azbestu.
Po stronie dochodów zwiększenia wynoszą 361 669,64 zł, zmniejszenia 69 073,00 zł. Budżet po stronie 
dochodów  po  zmianach  wynosi  22  277  108,28  zł.  Natomiast  po  stronie  wydatków  zwiększenia 
wynoszą 726 606,92 zł,  a  zmniejszenia  434 010,28 zł.  Budżet  po stronie  wydatków po zmianach 
wynosi 25 280 607,84 zł. Zatem występuje deficyt budżetowy o 3 003 499,56 zł.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie opinii 
poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 28 grudnia 2011 roku z 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu 
jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  28  grudnia  2011  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  28  grudnia  2011  roku  obecnych  było  5 
członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  projekt  uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało 
za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 11.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok.

Kierownik  GOPS-u  –  Teresa  Sawa  powiedziała,  że  program  to  głównie  działania  związane 
z zapobieganiem  narkomanii.  Zgodnie  z  ustawą  o  przeciwdziałaniu  narkomanii  i  problemom 
alkoholowym należą one do zadań własnych gminy. Obejmują zwiększenie dostępności do pomocy 
terapeutycznej,  a  także  innej  pomocy osobom uzależnionym i  ich  rodzinom.  Dodała,  że  program 
zapewnia profilaktykę i jest w ścisłej kooperacji z Gminnym Programem Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych Gminy Barciany. Omówiła cele i zadania programu. Głównym celem jest 
profilaktyka   w środowisku lokalnym (zainicjowanie  długookresowego procesu  profilaktyki),  jak  i 
działalność informacyjna i  edukacyjna  (prowadzenie kampanii)  oraz organizowanie alternatywnych 
miejsc  spędzania  czasu  wolnego  dla dzieci  i  młodzieży  z  grup  podwyższonego  ryzyka.  Do zadań 
należą:  zwiększenie  dostępności  pomocy  terapeutycznej,  pomoc  psychologiczna,  przeprowadzanie 
szkoleń. Zaznaczyła, że na realizację tego programu przeznaczone jest 8 000 zł.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  omówienie 
i poprosiła o przedstawienie opinii   poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 21 grudnia 2011 roku z 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu 
jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  7  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za oraz 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  5 
członków – w głosowaniu jawnym 4 głosami  za oraz 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowano 
projekt uchwały.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  projekt  uchwały 
w sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2012  rok,  a  następnie 
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 głosami za oraz 1 wstrzymującym pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały, głosów przeciw nie było.

Ad 12.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2012 rok.

Kierownik GOPS-u – Teresa Sawa powiedziała,  że alkoholizm w dzisiejszych czasach jest  dużym 
problemem  społecznym  i  stanowi  spore  wyzwanie  cywilizacyjne.  Program  Profilaktyki 
i Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  ma  na  celu  zapobieganie  patologiom  społecznym 
oraz zmniejszanie  rozmiarów  zjawisk  już  występujących.  Gmina  od  lat  prowadzi  szereg  działań 
na rzecz aktywnego przeciwdziałania niekorzystnym zjawiskom. Program jest co roku zatwierdzany 
przez Radę  Gminy,  tak  jak  stanowi  ustawa  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi. Również ustawa o pomocy społecznej nakłada obowiązek zajęcia się tym problemem. 
Działania kierowane są do dzieci i młodzieży, a także do osób dorosłych. Szkoły realizują działania 
prewencyjne, czyli profilaktykę, zgodnie z ustawą o systemie oświaty. Dodała, że głównym zadaniem 
projektu  jest  aktywna  walka  z  problemem  alkoholowym  przy  współpracy  z  Gminną  Komisją 
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  policją,  Powiatowym  Centrum  Pomocy  Rodzinie, 
kuratorami i innymi instytucjami. Natomiast jednym z głównych celów programu jest modelowanie 
zdrowego trybu życia poprzez wprowadzanie do szkół profesjonalnych programów profilaktycznych, 
a także poprzez stwarzanie alternatywnych aktywnych możliwości spędzania czasu wolnego. Projekt 
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finansowany  jest  ze  środków  własnych  gminy  –  są  to  środki  pochodzące  z  opłat  pobieranych 
za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Omówiła również zasady wynagradzania 
członków  Komisji  ds.  przeciwdziałania  problemom  alkoholowym  –  wysokość  ryczałtowa: 
przewodniczący 200 zł brutto, członkowie 100 zł brutto.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  omówienie 
i poprosiła o przedstawienie opinii   poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 21 grudnia 2011 roku z 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu 
jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  7  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za oraz 1 przeciw pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  5 
członków – w głosowaniu jawnym 4 głosami  za oraz 1 przeciw pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o dyskusję.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki powiedział, że był przeciwko projektowi 
uchwały,  ale  nie  dlatego,  że nie  jest  za wszelkimi programami na rzecz problemów alkoholowych 
i narkomanii. Uważa, że należy zmniejszyć ogólnikowość haseł, brak jest konkretów: kto będzie robił, 
kiedy i jak.

Więcej głosów nie podjęto. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  projekt  uchwały 
w sprawie  przyjęcia  Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych 
na 2012 rok,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 12 głosami  za  oraz 
1 przeciw pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały, głosów wstrzymujących nie było.

Ad 13.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  “Programu  współpracy  Gminy  Barciany  z  organizacjami 
pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o  działalności  pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2012”.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że ustawa o działalności pożytku publicznego nakłada 
obowiązek ustanowienia  programu.  Dodała,  że  program był  opublikowany na  stronie  internetowej 
Gminy Barciany oraz na stronie BIP. Odsłon było niewiele, nie zgłoszono żadnych uwag. Program 
wywieszony był  również  na  tablicy  ogłoszeń  w  budynku  Urzędu  Gminy.  Program określa  zakres 
przedmiotowy i  podmiotowy współpracy,  zasady  dotowania  i  inne.  Zmiana  ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie (art. 5a) mówi, jaki ma być harmonogram programu – jest on 
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zatem usystematyzowany w sposób czytelny.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie opinii 
poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie przyjęcia “Programu współpracy Gminy 
Barciany z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012”.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 21 grudnia 2011 roku z 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu 
jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  7  członków  – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  5 
członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia “Programu współpracy Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi 
oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego  i 
o wolontariacie  na  rok  2012”  i  poddała  go pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  13  radnych 
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 14.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Barciany do realizacji projektu “Indywidualizacja 
procesu nauczania w klasach I-III Szkół Podstawowych w Gminie Barciany” realizowanego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że program zakłada zmniejszenie różnic edukacyjnych 
pomiędzy  uczniami.  Prowadzone  będą  zajęcia  edukacyjne,  logopedyczne  i korekcyjne.  Zakupione 
zostana pomoce dydaktyczne, logopedyczne. Wszystkie Szkoły Podstawowe uczestniczą w projekcie. 
Wartość projektu wynosi 85 390 zł – całość dofinansowana jest ze środków EFS w ramach Programu 
Operacyjnego  Kapitał  Ludzki,  Działania  9.1,  Poddziaąłnie  9.1.2.  Okres  realizacji  projektu 
przewidziany jest od 01.01.2012 r. do 30.06.2012 r. Zatrudnienie nauczycieli odbywać będzie się w 
ramach  przetargu  nieograniczonego.  Stawka  wynagrodzenia  nauczycieli  30  zł/godz,  wymiar  czasu 
pracy 30  godz.  zegarowych  w ciągu  pół  roku.  Każdy Dyrektor  będzie  mógł  wybrać  nauczyciela, 
istnieje jednak wymóg, by był to nauczyciel z terenu gminy Barciany. Dodała, że uchwała w sprawie 
przystąpienia Gminy Barciany do realizacji projektu “Indywidualizacja procesu nauczania w klasach I-
III  Szkół  Podstawowych  w  Gminie  Barciany”  realizowanego  w ramach  Programu  Operacyjnego 
Kapitał Ludzki jest uchwałą intencyjną, potrzebną do podpisania umowy z Urzędem Marszałkowskim.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie opinii 
poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie   przystąpienia  Gminy  Barciany 
do realizacji  projektu  “Indywidualizacja  procesu  nauczania  w  klasach  I-III  Szkół  Podstawowych 
w Gminie Barciany” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.
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Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 21 grudnia 2011 roku z 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu 
jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  7  członków  – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  5 
członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  projekt 
uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy Barciany do realizacji projektu “Indywidualizacja procesu 
nauczania  w  klasach  I-III  Szkół  Podstawowych  w  Gminie  Barciany”  realizowanego  w ramach 
Programu Operacyjnego  Kapitał  Ludzki i  poddała  go pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13 
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 15.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Barciany na lata 
2011-2013 na realizację projektu: “Punkty przedszkolne w Gminie Barciany” współfinansowanego w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX – Rozwój wykształcenia i kompetencji w 
regionach,  Działanie  9.1 Wyrównywanie  szans  edukacyjnych i zapewnienie  wysokiej  jakości  usług 
edukacyjnych  świadczonych  w  systemie  oświaty,  Poddziałanie  9.1.1  Zmniejszenie  nierówności  w 
stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko wyjaśniła, że uchwała jest zgodna z wytycznymi. Wytyczne obligują 
do tego, aby do złożenia wniosku i  podpisania umowy był  komplet wymaganych dokumentów, tj. 
informacja o niezaleganiu w opłacaniu składek na ZUS, Urząd Skarbowy. Musi być również dołączona 
uchwała intencyjna, która ma zabezpieczyć środki ujęte we wniosku. Jeżeli nie wpłyną środki, zapewne 
podpisany będzie  aneks,  zmienią  się  kwoty dofinansowania.  Wcześniej  złożone było oświadczenie 
Wójta Gminy i Skarbnika Gminy, że taka uchwała zostanie podjęta na najbliższej sesji Rady Gminy. 
Dodała, że w złożonym wniosku okres realizacji projektu przewidziany był od października. Dopóki 
nie  była  podpisana  umowa,  nauczyciele  nie  byli  zatrudnieni.  Zgodnie  z  postanowieniami  umowy 
projekt rusza od 1 stycznia 2012 roku. Nauczyciele zostaną zatrudnieni zgodnie z kartą nauczyciela. 
Urząd Marszałkowski nie dopuścił zatrudnienia nauczycieli w ramach przetargu (formy niepubliczne).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie opinii 
poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie  zabezpieczenia środków finansowych 
w budżecie Gminy Barciany na lata 2011-2013 na realizację projektu: “Punkty przedszkolne w Gminie 
Barciany”  współfinansowanego  w ramach  Programu Operacyjnego  Kapitał  Ludzki,  Priorytet  IX – 
Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych 
i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, Poddziałanie 
9.1.1 Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
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Komisji dn. 21 grudnia 2011 roku z 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu 
jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  7  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  21  grudnia  2011  roku  obecnych  było  5 
członków – w głosowaniu jawnym 4 głosami za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  projekt 
uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Barciany na lata 2011-
2013  na  realizację  projektu:  “Punkty  przedszkolne  w  Gminie  Barciany”  współfinansowanego 
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX – Rozwój wykształcenia i kompetencji 
w regionach, Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług 
edukacyjnych  świadczonych  w  systemie  oświaty,  Poddziałanie  9.1.1  Zmniejszenie  nierówności 
w stopniu  upowszechniania  edukacji  przedszkolnej  i  poddała  go pod  głosowanie.  W  głosowaniu 
jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie 
było. 

Ad 16.  Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o 
zaprezentowanie sprawozdania z kontroli organizacji dowozu dzieci do szkół w sytuacji reorganizacji 
szkolnictwa w Gminie Barciany.

Pani Marianna Stefańska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, że w dniu 24.10.2011 r. 
Komisja  Rewizyjna  dokonała  kontroli  w  zakresie  organizacji  dowozu  dzieci  do  szkół  w  sytuacji 
reorganizacji szkolnictwa w Gminie Barciany. Odczytała treść sprawozdania (sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  omówienie 
sprawozdania.

Ad 17. W związku z brakiem interpelacji i zapytań radnych Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława 
Małgorzata Kłaczko-Dyjas przeszła do kolejnego punktu.

Ad 18. Wolne wnioski i informacje.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki powiedział, że rodzice dzieci ze stacji PKP 
dziękują Wójtowi Gminy za szybką realizację wniosku dotyczącego wiaty przystankowej.

Przewodnicząca Komisji Oświaty – Anna Witkowska podziękowała za współpracę Panu Wójtowi, Pani 
Skarbnik,  Pani  Sekretarz,  Panu  Mecenasowi,  Pani  Przewodniczącej  Rady  Gminy  oraz  Radnym. 
Podziękowała  również  Pani  Teresie  Sawie,  Panu  Leszkowi  Puczkowskiemu,  Panu  Mirosławowi 
Zinkiewiczowi, Panu Pawłowi Oraczowi, Panu Andrzejowi Całuchowi, Panu Sylwestrowi Wronie za 
okazaną pomoc i życzliwość.
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Ad 19. Wnioski mieszkańców

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  mieszkańców Gminy 
o zgłaszanie wniosków.

Wniosków nie zgłoszono.

Ad 20. Sprawy różne

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra poinformował, że od 1 stycznia 2012 roku ruszają rozmowy i nabór 
wniosków na utylizację azbestu ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra złożył zebranym życzenia noworoczne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała, że 19 grudnia 
wpłynęły dwie  skargi  na  Dyrektora  Zespołu  Szkół  w Mołtajnach  od nauczycielek  Zespołu  Szkół. 
Dodała, że treści skarg dostępne są dla radnych w Biurze Rady.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas postawiła  wniosek, by skargi 
zostały przekazane Komisji  Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych do zbadania. 

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  wniosek 
pod głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  12  głosami  za  i  1  przeciw  wniosek  został  przyjęty 
do realizacji.

Ad 21. Zakończenie obrad

Przewodnicząca Rady Gminy, w związku z wyczerpaniem porządku obrad XIV sesji Rady Gminy, 
zamknęła jej posiedzenie o godz. 15.40, dziękując wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

      Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Anna Niska
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